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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Behívják a szerb nagykövetet azért, mert a 
magyarlakta területeken jó pár helyen kicserélték a táblákat, és azokon már csak cirill betű 
látható?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A telex.hu portálon megjelent „Sorra tűnnek el a Vajdaságban a latin betűs táblák, a szerb kormány
szerint  balesetveszélyes  a  többnyelvűség„  című cikk  arról  ír,  hogy „Szerbiában a  jogszabályok
szerint  cirill  és  latin  betűvel  is  ki  kell  írni  a  települések  nevét  szerbül,  illetve  a  térségben élő
kisebbség nyelvén is,  így a Vajdaságban magyarul.  Az utóbbi  hetekben azonban a magyarlakta
területeken  jó  pár  helyen  kicserélték  a  táblákat,  és  azokon  már  csak  cirill  betű  látható.  Ez  a
vajdasági magyar szervezetek szerint a kisebbségek elleni támadásként is értelmezhető.”:

„A Szabad Magyar Szó cikke szerint a szerb–magyar határtól nagyjából harminc kilométerre fekvő
Zenta,  Ada  és  Magyarkanizsa  melletti  utakról  is  eltűntek  a  latin  betűs  táblák.  Erről  mi  is
megbizonyosodtunk  vajdasági  utunk  során:  Zentáról  Magyarkanizsa  felé  autózva  kaptunk
lencsevégre párat, de Martonos és a szerb–magyar határ mentén fekvő Horgos környékén is szép
számmal találtunk ilyeneket.

A  Vajdasági  Magyarok  Demokratikus  Közössége  (VMDK)  pár  hónapja  azért  emelt  szót,  mert
számos település határában is csak szerb nyelven írták ki, hogy hova érkezett az ember. A szervezet
jogi útra terelte az ügyet,  és kiderült,  hogy ténylegesen jogsértésről volt  szó, a hatóságok el  is
rendelték a feliratok pótlását magyar, illetve horvát nyelven.

Ezután tűntek fel  a csak cirill  betűs útirányjelző táblák,  amelyek használata a Magyar Polgári
Szövetség  közleménye szerint  „nemzeti  alapú diszkrimináció  és  alkotmányellenes”.  Többször  is
javasolták a táblák kijavítását, de kérésüket a hivatalos szervek szerintük elengedték a fülük mellett.



„Próbáltunk megértőek,  toleránsak lenni a szerb–magyar megbékélés jegyében, ám egyértelmű,
hogy  ez  csak  felbátorította  a  szerintünk  sovén,  magyarellenes  viselkedést” –  fogalmaztak  a
közleményben. Úgy látják, hogy a táblák cirill betűsítése egy módszer a magyarság elidegenítésére,
amelynek célja, hogy a magyarok ne érezzék magukat otthonosan a szülőföldjükön.

A többnyelvűség közlekedésbiztonsági kockázat

A szerb Közlekedésügyi Minisztérium közlekedésbiztonsági kockázatnak tartja a kisebbségi nyelvű
útirányjelző  táblákat.  Egy  korábbi,  hasonló  jogsértéssel  kapcsolatban  2021  júliusában  fordult
beadvánnyal  a  VMDK  a  hivatalos  szervekhez,  de  a  Szerb  Kormány  Köztársasági  Jogalkotási
Titkárságának igazgatója szerint „a többnyelvűség, vagyis a több nyelven megjelenő feliratok csak
megzavarnák  a  forgalomban  részt  vevőket,  ami  esetleges  balesetekhez  is  vezethetne,  vagyis
»közlekedésbiztonsági kockázatot« jelentene.”

 

Kérdezem Önt:

Behívják a szerb nagykövetet azért, mert a magyarlakta területeken jó pár helyen kicserélték a 
táblákat, és azokon már csak cirill betű látható?

 

Budapest, 2023. szeptember 16.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció
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